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Abstract : 
The study is based on the premise that international relations are governed by political and 
economic factors and focus heavily on non-military agendas related to international security, 
including new threats in the context of economic globalization, such as biological warfare, 
environmental issues, energy and others... but the traditional security agenda cannot be 
neglected. International security and economic globalization require political and economic 
analysis, but taking into account the economic war and the power of the countries emerging 
from the face of globalization and their contribution to the creation and transformation of the 
global energy security architecture. 

Key words: 
 international security; economic globalization; economic war; energy security. 

Résumé : 
 L’étude repose sur la prémisse que les relations internationales sont régies par des facteurs 
politiques et économiques et se concentrent fortement sur des programmes non militaires liés 
à la sécurité internationale, y compris les nouvelles menaces dans le contexte de la 
mondialisation économique, comme la guerre biologique, les questions environnementales, 
l’énergie et autres... mais le programme de sécurité traditionnel ne peut être négligé. (menaces 
symétriques et symétriques) , en particulier ceux créés par les vestiges de la guerre froide, la 
lutte contre la prolifération nucléaire et la résolution des problèmes d’armement, la sécurité 
internationale et la mondialisation économique 

Les mots-clés: 
sécurité internationale; la mondialisation économique; guerre économique; la sécurité 
énergétique. 
 


